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Voditelj 1:
U  nastavku  aktuelna  tema  koja  se  tiče  mladih  u  Srbiji.  Završen  je  bitan  događaj  za  njih,  9.  Sajam
poslova  za  studente  i  diplomce  tehničkih  i  tehnoloških  fakulteta  "Kreiraj  svoju budućnost"  na  kome  je
učestvovalo više od 40 kompanija. Održan je u Beogradu. Kako je sve proteklo  i kakve šanse su dobili
naši  studenti  tehničkih  i  tehnoloških  fakulteta,  pričamo  u  nastavku.  Sa  nama  je  Ivana  Raković  ispred
Udruženja studenata elektrotehnike Evrope. Dobro jutro i dobro došli.
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Dobro jutro, bolje vas našla.
Voditelj 2:
Ili dobar dan. Ja ne znam kako je vama, Ivana, ali nama je odavno dobar dan.
Voditelj 1:
Da, pa dobro, moramo da kažemo, eto, dobro jutro, protokola radi. Negde, da li je bilo 5,000 studenata
koliko se planiralo zapravo da će posetiti ovaj sajam?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Bilo  je  oko  5,000  posetioca,  od  kojih  je  2,600  ostavilo  CV  za  same  dane  sajma,  a  baza  je  i  dalje
otvorena. U narednih mesec dana svi studenti mogu da se uloguju i ostave svoj CV u našoj onlajn bazi
kojoj kompanije imaju pristup, a u narednih godinu dana mogu da menjaju informacije i te informacije
direktno stižu do predstavnika kompanija koje mogu da vide koje su izmene unete i da koriste tu bazu i
pretražuju po njoj po kriterijumima koji njima trebaju u narednih godinu dana.
Voditelj 1:
A koje su to velike kompanije dale profesionalnu šansu našim studentima?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa globalni pokrovitelj projekta bio  je Microsoft Development Centar. Zeleni pokrovitelj bio  je Grunfos.
Imali smo dva zlatna pokrovitelja, Aseko i Javno preduzeće Emisiona tehnika  i veze. Bilo je još mnogo
kompanija. Tačnije, bila je 41 kompanija.
Voditelj 1:
I kako zapravo šansu dobijaju studenti, diplomci? Da li  je u pitanju praksa ili zaposlenje? Znamo da je
nezaposlenost u Srbiji problem broj jedan, kada su mladi u pitanju.
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa  u  pitanju  su  prakse,  parttajm  poslovi  i  poslovi  sa  punim  radnim  vremenom  i  svaka  kompanija  je
imala bar nešto od toga da ponudi našim studentima, samo zavisi od oblasti u kojoj su studenti  tražili
posao. Uglavnom je to najviše IT kompanija, pošto je programiranje jako zastupljeno u današnje vreme
u Srbiji kao i u svetu.
Voditelj 1:
A  da  li  možemo  reći  da  zaista  nezaposlenost  pogađa  i  IT  sektor  koji,  moramo  da  kažemo,  je
najperspektivniji, zar ne?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa s obzirom koliko je otvorenih pozicija za IT bilo, ne bih rekla. To je stvarno grana koja trenutno baš
radi i uvek imaju posla.
Voditelj 2:
Šta rade oni studenti koji nisu u priči IT sektora, a negde su ostavili kod vas CV? Da li je za njih preostalo
prostora? Pošto je činjenica da IT, ono, stvarno, gde god da se okrenu prosto otvorena su im vrata.
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa  iznenadili  smo  se.  Bilo  je,  bilo  je  otvorenih  pozicija  za..  i  za  druge  sektore  sem  ITja,  ali  znatno
manje.
Voditelj 1:
A da li je najveći nedostatak i dalje pri apliciranju nedostatak iskustva?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa to je uglavnom najveći problem. Zato smo mi na Sajmu zapošljavanja imali taj edukativni karakter i
imali smo veliki broj edukativnih predavanja i treninga ličnih i personalnih veština. Kako to studenti da se
spreme za razgovor sa poslodavcem, kako da napišu CV koji će poslodavac da primeti i izdvoji od ostalih.
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Pored toga, imali smo i simulacije razgovora sa posao sa predstavnicima kompanija i imali su priliku da
nauče šta njima to pored samog znanja iz struke treba da bi se zaposlili.
Voditelj 2:
Sjajno.  Ja  se  izvinjavam  samo  koleginici  Jasni  i  našoj  gošći,  ali  imamo  nekog  na  telefonskoj  liniji,  pa
prosto želim da iskoristim priliku da nekome kažem dobro jutro ili dobar dan.
Sagovornik 1:
Pa, dobar dan.
Voditelj 2:
Poštovanje. Zovete povodom knjige?
Sagovornik 2:
Da,  povodom  knjige.  Pozdravljam  vas  sve  u  studiju.  Ja  se  javljam  iz  Niša,  ostavio  sam  moje  ime  i
prezime i to je to.
Voditelj 1:
Imate li možda neko pitanje za nas?
Sagovornik 1:
Ne, nemam, sve sam zadovoljan. Pratim često Kopernikus, bilo da je to iz niškog studija ili iz Beograda.
To je to.
Voditelj 2:
Sjajno. Hvala vam na podršci, hvala vam na uključenju.
Sagovornik:
Prijatno.
Voditelj 2:
Idemo dalje, nastavljamo dalje. Dobro.
Voditelj 1:
Kakvu podršku je imao sajam od nadležnih institucija?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Imali smo veliku podršku od strane celog Beogradskog Univerziteta kao i svih univerziteta u Srbiji. Pošto
smo promovisali naš sajam i univerzitetima u Novom Sadu, Novom Pazaru, Nišu, Kragujevcu  i stvarno
smo  naišli  na  veliku  podršku  svih  tih  ljudi  i  ovom  prilikom  bih  im  se  stvarno  zahvalila  ispred  oba
udruženja pošto dva udruženja organizuju ceo Job Fair i ** Best, kao što ste rekli na počtku  Udruženje
studenata elektrotehnike Evrope i Udruženje studenata tehnike Evrope.
Voditelj 1:
A da li oni koji možda, pa možemo reći, ne prođu u ovom krugu ili pak ne dobiju od sajma ono što su
očekivali,  praksu  ili  slično, mogu da  se nadaju? Ne  znam kako  funkcionišu  te HR službe, da  li  njihove
biografije, motivaciona pisma i ostalo ostaju u arhivi  i da li će  ih možda pozvati naknadno ili se to tiče
samo sajma?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa kao što sam rekla, ta CV baza postoji narednih godinu dana i kompanije imaju pristup bazi narednih
godinu dana. Pri tom, studenti mogu da menjaju te svoje CVje i da dopunjuju u toku narednih godinu
dana, s tim što su imali priliku da na same dane sajma upoznaju te HR menadžere i da porazgovaraju s
njima  i  da  vide  šta  njima  ustvari  treba,  tako  da  to  je  bila  dobra  prilika  da  se  upoznaju  sa  svim  tim
kompanijama i da vide čime se te kompanije bave i šta njih ustvari zanima.
Voditelj 1:
Da, svakako dobra prilika da  i studenti možda  i diplomci kojima je definitivno posao najpotrebniji. Ako
uzmemo  u  obzir  da  u  Srbiji  je  trenutno  nezaposleno  oko  210,000 mladih,  ovo  je  svakako  bila  dobra
prilika da se ta crna statistika promeni, nadamo se. Da li možda raspolažete nekim informacijama koliko
studenata, u kom procentu, u kom broju zaista možda nađe i neko trajno zaposlenje na ovaj način?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa tu statistiku ćemo videti  tek u narednih par meseci kada nam se  jave studenti  i kažu nam da  li  su
zaposleni posle Job Faira, ali nadamo se da će biti što veći broj studenata koji su se baš preko Job Faira
zaposlili.
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Voditelj 1:
Odlično, što znači da vi komunicirate sa studentima i nakon završetka sajma, jel' tako? Pratite efekte i
pratite rezultate.
Voditelj 2:
Da, hteo bih samo da dodam na ovo, Jasna, pitanje da li prosto u ovom trenutku imate podatak koliko
ukupno firmi je učestvovalo na ovakvoj poslednjoj manifestaciji koju ste održali?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
41 kompanija.
Voditelj 2:
41 kompanija. Sjajno. Sjajno.
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Tako je.
Voditelj 2:
Sjajno.
Voditelj 1:
Svakako sjajno. Nadamo se zaista dobrim rezultatima. Ovo je bila sigurno dobra prilika za naše studente
i diplomce koju su oni svakako iskoristili uvek u velikom broju. Eto,  i ove godine oko 5,000 studenata.
Sledeće godine očekuje nas jubilarni 10. Sajam koji će biti nešto specijalno drugačiji od ovog koncepta ili
ne?
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Pa  koncept  ostaje  isti.  Taj  edukativni  karakter,  baza  CVjeva,  a  videćemo  šta  će  naredni  organizatori
uraditi da bude zanimljivije i inovativnije u sledećoj godini, pošto je ipak jubilarni deseti.
Voditelj 1:
Ivana, jedino ostaje da ti se zahvalimo na izdvojenom vremenu i na ovom gostovanju.
Ivana Raković, Udruženje studenata elektrotehnike Evrope:
Hvala i vama što ste me pozvali.
Voditelj 2:
Hvala.
Voditelj 1:
Hvala još jednom.
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